
Mieczysław Cincio

Izba rzeszowska
Palestra 20/3(219), 71-73

1976



N r 3 (219) Z życia Izb adwokackich 71

dzie Adwokackiej w Łodzi odbyła się 
uroczystość złożenia ślubowania przez 
kilkunastu nowych adwokatów Izby 
łódzkiej.

Ślubowanie odbyło się w obecności 
pełnego składu Rady Adwokackiej. Do 
młodych kolegów przemówił dziekan 
Rady adw. dr Eugeniusz Sindlewski, 
który wręczył im legitymacje adwo
kackie oraz złożył gratulacje w związku 
z pomyślnie zdanym egzaminem ad
wokackim. Nowi adwokaci otrzymali 
togi zakupione z funduszów Rady. Byli 
również obecni patroni, którzy złożyli 
serdeczne gratulacje swoim wycho
wankom.

5. Z g o n  adw. J a k u b a  W ł a d y 
s ł a w a  G r a b o w s k i e g o .  W dniu 
5.1.1976 r. zmarł w Łodzi w wieku lat 
86 jeden z najstarszych adwokatów 
Izby łódzkiej, b. członek Zespołu Ad
wokackiego Nr 6 w Łodzi, adw. dr Ja
kub Władysław Grabowski, były wię
zień hitlerowskich obozów koncentra
cyjnych, wieloletni działacz samorządu 
adwokackiego oraz wychowawca rzesz 
młodych adwokatów. Ostatnim życze
niem zmarłego było to, aby pochowano 
go w todze adwokackiej.

6. O d z n a c z e n i e  a d w o k a t a  
ł ó d z k i e g o .  W dniu 19.14976 r., w 
związku z trzydziestą pierwszą roczni
cą wyzwolenia Łodzi od hitlerowskich 
okupantów, adw. Zygmunt Ostrowski,

prezes Wojewódzkiej Komisji Dyscypli
narnej, członek Zespołu Adwokackie
go Nr 9 w Łodzi, został odznaczony 
Honorową Odznaką m. Łodzi.

7. O d c z y t  ł ó d z k i e g o  a d w o 
k a t a .  W ramach prac naukowych 
Polskiego Towarzystwa Medycyny Są
dowej i Kryminologii — Oddział w 
Łodzi działa grupa łódzkich adwoka
tów. W dniu 22.1.1976 r., na zaprosze
nie zarządu Towarzystwa, adw. Miro
sław Olczyk, członek Zespołu Adwokac
kiego Nr 5 w Łodzi, wygłosił odczyt 
poświęcony prawnym aspektom błędu 
w sztuce lekarskiej. Odczyt spotkał się 
z dużym zainteresowaniem zarówno le
karzy jak i prawników.

8. N o w a  r z e ź b a  adw. K o n 
s t a n t e g o  J o c z a .  Adw. Konstanty 
Jocz, członek Zespołu Adwokackiego 
Nr 1 w Łodzi, wystawił nową swoją 
rzeźbę. Rzeźba ta jest cennym uzu
pełnieniem cyklu rzeźb artysty zatytu
łowanego „Jesionowe głowy”.

Kolega Konstanty Jocz jest wybit
nym amatorem-rzeźbiarzem, o którym 
niezwykle pozytywnie wyraża się fa
chowa prasa. Dotychczas zorganizował 
on już kilka wystaw swoich rzeźb,
m. in. w Łodzi i w Ursusie.

Nowe dzieło jest czasowo ekspono
wane w lokalu Rady Adwokackiej w 
Łodzi.

adw. Juliusz Leszczyński

Izba rzeszowska

1. Z e b r a n i e  w i z y t a t o r ó w  
I z b y .  Pod przewodnictwem adw. Mi
chała Pikora, wicedziekana Rady i za
razem przewodniczącego Zespołu Wi
zytatorów, odbyło się w dniu 24 sty
cznia 1976 r. zebranie wizytatorów, 
które miało ustalić plan pracy Zespo
łu Wizytatorów przy Radzie Rzeszow
skiej na rok 1976.

Wizytatorzy mają badać m. in. pra
widłowość gospodarowania i rozlicza
nia sum na kontach 34, 35, 34-a, pra

cę kierowników zespołów w zakresie 
rozdziału spraw, likwidację dyspropor
cji wynagrodzeń, metody szkolenia za
wodowego itd.

Kontrolą będą objęte również: po
ziom pracy zawodowej i etycznej 
członków zespołów, wystąpienia adwo
katów na rozprawach oraz oględziny 
akt w Wydziałach Rewizyjnych Są
dów Wojewódzkich w Rzeszowie, Kro
śnie, Przemyślu i Tarnobrzegu.

Zwrócona zostanie również uwaga
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na prawidłowe kształcenie zawodowe 
aplikantów, na udział adwokatów w 
pracach społecznych i politycznych, na 
aktywność w postępowaniu karnym 
przygotowawczym oraz na stan organi
zacyjny zespołu pod kątem sprawnej 
obsługi prawnej ludności.

Przez wizytatora finansowego Rady 
przeprowadzone zostaną kontrole księ
gowe w 17 zespołach Izby ze zwróce
niem szczególnej uwagi na sprawy de
wizowe, a ponadto na prawidłowość 
wydatkowania sum z konta 34-a zgod
nie z zatwierdzonym preliminarzem.

2. I n w e s t y c j e  w I z b i e  o r a z  
s y t u a c j a  l o k a l o w a  z e s p o ł ó w .  
Obecnie na terenie Izby buduje się no
wy lokal dla Zespołu Adwokackiego 
w Kolbuszowej, przy czym budowa 
ta jest już zaawansowana w zakresie 
stanu surowego. Koszt tej inwestycji 
wyniesie około 700.000 zł.

Równolegle postępuje budowa loka
lu dla Zespołu Adwokackiego w 
Strzyżowie, gdzie obecnie prowadzone 
są prace instalacyjne, montowanie cen
tralnego ogrzewania i prace wodno- 
- kanalizacyjne. Koszt tej inwestycji
wyniesie około 400.000 zł.

•
W czerwcu br. główny inwestor, tj. 

Urząd Miejski w Ropczycach, przystąpi 
do postawienia budynku, w którym 
znajdą pomieszczenie niektóre urzędy 
i przedsiębiorstwa, a  między innymi 
również Zespół Adwokacki Nr 1 w 
Ropczycach będzie zajmować odpowie
dnie pomieszczenia przeznaczone ne je
go siedzibę. Koszty tej inwestycji wy
niosą ok. 600.000 zł.

W związku z likwidacją Sądu w Ni- 
sku istniejący tam Zespół Adwokacki 
przeniósł swą siedzibę do Stalowej 
Woli, gdzie z dniem 1 stycznia 1976 r. 
rozpoczął niesienie swych usług dla lu
dności jako Zespół Adwokacki Nr 2 
w Stalowej Woli.

Z kolei w Sandomierzu rozpoczął 
działalność Zespół Adwokacki Nr 2 
w skromnym pomieszczeniu i dlatego 
podjęte będą starania mające na celu

polepszenie sytuacji lokalowej tego Ze
społu.

Ogólnie należy stwierdzić, że sytu
acja lokalowa w Izbie po uporządko
waniu lokali zespołów w wojewódz
twach krośnieńskim, przemyskim i czę
ściowo rzeszowskim została w znacz
nym stopniu rozwiązana. Rozwiązano 
również problem wyposażenia tych lo
kali w odpowiedni sprzęt i urządze
nia.

3. A k c j a  w y b o r c z a  do  w o 
j e w ó d z k i c h  r a d  n a r o d o 
w y c h  i do S e j m u  PRL. Rada 
Adwokacka w Rzeszowie skierowała 
odezwę do wojewódzkich komitetów 
Frontu Jedności Narodu w wojewódz
twie rzeszowskim, krośnieńskim, tar
nobrzeskim i przemyskim, deklarując 
jednocześnie swą gotowość włączenia 
do kampanii wyborczej całego aktywu 
adwokackiego.

W rozumieniu ważności akcji wy
borczej do Sejmu i rad wojewódzkich 
— Rada Adwokacka deklaruje swoją 
pomoc i udział w pracach przygoto
wawczych związanych z wyborami, 
i to zarówno w postaci uczestnictwa w 
komisjach wyborczych jak i w ekipach, 
które mają wyjaśniać społeczeństwu 
zadania Sejmu PRL i rad narodowych 
stopnia wojewódzkiego, wynikające z 
realizacji Uchwał VII Zjazdu i II Ple
num KC PZPR.

Rada zwróciła się również do właś
ciwych wojewódzkich komitetów Fron
tu Jedności Narodu o rozważenie mo
żliwości powołania 1—2 adwokatów ja
ko kandydatów do wojewódzkiej rady 
narodowej w każdym z czterech wo
jewództw, na których terenie działa 
Izba rzeszowska.

Rada podkreśliła w swojej odezwie, 
że doświadczenie życiowe, wiadomości 
zawodowe w zakresie wszechstronnego 
stosowania prawa oraz postawa spo
łeczna wielu adwokatów, wreszcie tra
dycja adwokatury w pracach rad na
rodowych uzasadniają w pełni tego ro
dzaju gotowość włączenia, się do kam
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panii wyborczej całej adwokatury Iz
by.

4. O k r e s o w a  n a r a d a  k i e r o 
w n i k ó w  z e s p o ł ó w  a d w o k a c 
k i c h  I z b y .  Rada Adwokacka w 
Rzeszowie zwołała na dzień 29 listopa
da 1975 r. okresową naradę kierow
ników zespołów adwokackich Izby.

Przedmiotem narady były takie pro
blemy, jak: 1) zmiany w adwokaturze 
ze szczególnym uwzględnieniem spraw 
kadrowych w zespołach adwokackich, 
2) aktualna ocena sytuacji w zespołach 
adwokackich Izby, wizytacje i kontrole 
finansowo-księgowe, 3) zagadnienia fi
nansowe w  zespołach, 4) organizacja 
zebrań środowiskowych w adwokatu
rze w czasie VII Zjazdu PZPR oraz 5) 
sprawy bieżące.

Udział w naradzie wzięli wszyscy 
kierownicy zespołów, wizytatorzy 
i członkowie Rady.

W czasie narady odbyła się uroczy
stość pożegnania kierowników Zespo
łów w Dębicy i Gorlicach, które to 
zespoły z dniem 1 stycznia 1976 r. 
przeszły do Izby krakowskiej.

Dziekan Rady serdecznie podzięko
wał za miłą współpracę adw. Rozto- 
czyńskiemu z Dębicy oraz nieobecne
mu adw. Szczeklikowi z Gorlic pod
kreślając, że zespoły te były dobrymi 
zespołami, a w okresie 25 lat istnie
nia tych zespołów współpraca z nimi 
układała się jak najlepiej.

Wyrazy podziękowania i uznania 
skierował pod adresem całej Rady i 
osobiście dziekana adw. Rogoża adw. 
Julian Roztoczyński podkreślając, że 
Rada Adwokacka w Rzeszowie szcze
gólną troską otacza ten Zespół, udzie
lała mu pomocy materialnej i zawo
dowej, co w konsekwencji doprowadzi
ło do uzyskania przez Zespół odpo
wiednich warunków pracy oraz moż
ności świadczenia usług dla ludności.

Wiele uwagi poświęcono zespołom 
adwokackim przejętym z Izby lubels
kiej (Janów Lubelski) i Izby kielec
kiej (Sandomierz i Staszów). Rozwa

żano problemy dotyczące pomocy dla 
tych zespołów w zakresie urządzenia 
lokali itp., a nadto dyskutowano nad 
formą i zagadnieniami dotyczącymi 
rozliczeń między poszczególnymi ra 
dami w związku z przejściem niektó
rych zespołów do terytorialnie właś
ciwych izb (w szczególności chodziło o 
rozliczenie Funduszu Wzajemnej Po
mocy).

Kierownicy zespołów pozytywnie o- 
cenili działalność Rady oraz prace 
NRA w zakresie funkcjonowania sa
morządu w związku z nowym podzia
łem administracyjnym Państwa.

Dziekan Rady, zamykając obrady, 
podziękował zebranym za żywy udział 
w naradzie, podkreślając jednocześnie, 
że wszystkie wnioski, postulaty i u- 
wagi wykorzysta Rada w toku swych 
przyszłych prac w zakresie dostosowa
nia adwokatury regionu rzeszowskiego 
do obecnego nowego modelu adminis
tracyjnego kraju.

5. Z m i a n y  w K o m i s j i  D y s c y 
p l i n a r n e j .  W związku ze śmiercią 
wieloletniego prezesa Komisji Dyscyp
linarnej adw. Janusza Pattka, który 
zmarł w październiku 1975 ri, na spec
jalnym zebraniu członków Komisji 
Dyscyplinarnej do Spraw Adwokatów 
Izby rzeszowskiej wybrano nowego 
prezesa, którym został adw. Zbigniew 
Szwarnowiecki, dotychczasowy wice
prezes tej Komisji, a stanowisko wi
ceprezesa Komisji objął adw. Zdzi
sław Ryżewski, adwokat Zespołu Ad
wokackiego Nr 2 w Rzeszowie.

Przy okazji dokonano również oceny 
działalności Komisji, przy czym jej 
prezes złożył członkom odpowiednie 
sprawozdanie za rok 1975. Podkreślił 
w nim spadek spraw dyscyplinarnych, 
co wskazuje na to, że działalność 
profilaktyczna Komisji Dyscyplinarnej 
Izby i szeroki jej kontakt z terenem 
doprowadziły do znacznego spadku 
spraw dyscyplinarnych ądwokatów.

adw. Mieczysław Cincio


